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Zusammenfassung  
Im vorliegenden Aufsatz wird der Gründungsprozess der Dorfgenossenschaft Wombach eG 
vorgestellt. Die Ergebnisse der Studie zeigen, dass fördernde Faktoren  unter  anderem  im  
komplementären  Team  und  in  der  Übernahme  eines betriebswirtschaftlich  gesunden  Betriebes  
lagen.  Als  entscheidendes  Element der erfolgreichen Gründung entpuppte sich allerdings die 
Unterstützung durch die Bevölkerung, sie zog sich wie ein roter Faden durch den Gründungsprozess 
und kommt im Wombach’schen „Mia san mia“-Gefühl zum Ausdruck. 

Abstract: Mia San Mia – How a Village in the Spessart Region Took the Bakery Business Into 
Its Own Hands 

This  article  presents  the  founding  process  of  the  village  cooperative  Wombach  eG.  The 
results  of  the  study  show  that  supporting  factors  included  the complementary  team  and  the  
takeover  of  a  economically  healthy  business. However,  the  support  of  the  local  population  
turned  out  to  be  a  decisive  element  in  the  founding  of  the  cooperative;  it  ran  like  a  red  
thread  through  the founding process and is expressed in Wombach’s “Mia san mia” feeling. 

JEL-Klassifizierung: M13, P13, R11
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